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به  نوروزی  تعطیلات  ایام  در  دانشگاه  اعضای هیئت رئیسه   

بیمارستان ها رفتند و بر نحوه خدمت رسانی به مردم نظارت کردند.

Á  بازدید دکتر پارساپور از بیهارستان های 
شریعتى و جامع زنان یاس

در راستای بازدید اعضای هیئت رئیسه دانشگاه از واحدهای درمانی 

در ایام تعطیل عید نوروز، دکتر پارساپور سرپرست روابط عمومی 

و مدیر دفتر ریاست دانشگاه، به همراه دکتر گنجعلی خان پزشک 

مقیم ستاد هدایت، صبح روز جمعه ۲8 اسفند سال ۹۴ از اورژانس، 

بخش جنرال داخلی و پروژه در حال ساخت پاویون بیمارستان 

شریعتی بازدید کردند و پس ازآن، برای ارزیابی وضعیت اورژانس 

بیمارستان جامع زنان یاس، عازم این بیمارستان شدند.

در حال  پروژه  و  داخلی  بخش جنرال  اورژانس،  از  بازدید  در 

ساخت پاویون بیمارستان شریعتی، دکتر مخترع مدیر بیمارستان، 

دکتر  و  ارشد  معتمدی سوپروایزر  بیمارستان،  مترون  سعیدی 

سعیدی متخصص طب اورژانس، دکتر پارساپور و دکتر گنجعلی 

خان را همراهی کردند.

دکتر پارساپور در حاشیه این بازدید وضعیت اورژانس بیمارستان 

تلاش کادر درمان برای کاهش آلام دردمندان

بازدیدهای نوروزی سال 95 از 
بیمارستان های تابعه دانشگاه
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شریعتی را در مقایسه با تجربیات پیشین خود در بازدید از این 

واحد، رضایت بخش و مایه خوشحالی دانست و گفت: آرام تر شدن 

فضای اورژانس این بیمارستان، به وضوح محسوس است.

 وی افزود: ممکن است که حجم بیماران اورژانس، امروز کمتر 

از روزهای گذشته شده باشد، ولی ضمن گفتگو با پرستاران و 

و  بود  آن ها مشخص  رضایتمندی  قابل توجه  افزایش  بیماران، 

درواقع این رضایتمندی محصول حرکتی است که از حدود هشت 

ماه اخیر با سرعت بیشتری دنبال شده و به نتیجه رسیده است.

دکتر پارساپور با اشاره به دو برابر شدن تعداد پرستاران اورژانس گفت: 

تعداد پرستاران از حدود ۳0 به بیش از 60 تن رسیده است که البته 

این میزان افزایش تا 7۵ نفر برنامه ریزی شده است. این امر، به کاستن 

بار سنگین پرستاران کمک کرده است و از سویی منجر به رسیدگی 

بهتر به بیماران و افزایش رضایتمندی آن ها شده است.

ارتقای سطح  در جهت  دانشگاه، تلاش  روابط عمومی  مدیر 

کیفی پرستاران اورژانس را از دیگر تغییرات مثبت آن خواند و 

گفت: درگذشته پرستارانی که ازلحاظ حرفه ای تجارب کمتری 

داشتند، در بخش اورژانس حضور داشتند درحالی که فعالیت در 

این بخش، مستلزم دانش و مهارت بالای گروه پرستاری است. 

ولی خوشبختانه با تغییراتی که در اورژانس بیمارستان شریعتی 

انجام شده، در حال حاضر این واحد از حضور پرستارانی باتجربه 

و مهارت بالا برخوردار است. در این میان، میانگین سابقه کاری 

پرستاران به صورت قابل توجهی افزایش داشته است که این در 

کنار افزایش کمی تعداد آن ها، منجر به خدمت رسانی بهتر در 

اورژانس شده است.

اورژانس  در  انجام شده  و جابجایی های  فیزیکی  تغییرات  وی 

بیمارستان شریعتی را منجر به مطلوب تر شدن فضای آن دانست 

و گفت: این فضا، به لحاظ معماری قابل قبول تر شده است که هم 

برای ارائه کنندگان خدمت و هم برای دریافت کنندگان خدمت، 

نویدبخش سرویس دهی بهتر است.

عضو هیئت رئیسه دانشگاه، با اشاره به نتایج ارزیابی خود از میزان 

رضایتمندی بیماران اورژانس گفت: با توجه به وضعیت بیماران اورژانس، 

انتظار نداریم که آن ها رضایت صددرصدی از شرایط داشته باشند، ولی 

در گفت وگو با آن ها، متوجه شدم که در مقایسه با تجربیات سابق خود، 

اظهار رضایت بیشتری دارند. درمجموع، شکایت عمده ای از بیماران 

ندیدم. درحالی که اورژانس این بیمارستان و همچنین بیمارستان امام 

خمینی )ره(، شرایط بسیار سختی داشته و دارند.
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Á  در مسیر تبدیل شدن به یهارستان یاس 
بیهارستان جنرال

دکتر پارساپور در ارزیابی خود از بیمارستان یاس، به تغییرات جدی 

فضای فیزیکی و مدیریتی آن اشاره کرد و گفت: بیمارستان تک 

تخصصی ازلحاظ دسترسی به متخصصان سایر گروه ها، مشکلات خاص 

خود را دارد. البته با برنامه ای که در دست اقدام است، بیمارستان یاس 

به بیمارستان جنرال تبدیل خواهد شد که تحقق این امر برخی از 

مشکلات این بیمارستان ازلحاظ دسترسی به سایر تخصص ها و ارجاع 

بدون ضرورت بیمار را تا حدود زیادی رفع خواهد کرد.

 وی بزرگ ترین مشکل بیمارستان یاس را عدم دسترسی راحت 

به سایر تخصص های موردنیاز دانست و گفت: این در حالی است 

که این بیمارستان، از مراکز محل ارجاع در حوزه زنان است و 

از حوزه های  طبعاً مشکلاتی که در آن پیش می آید که خارج 

به موقع و  انتظار آن است که دسترسی  و  زنان است  تخصصی 

سریع به متخصصین این حوزه میسر باشد.

بیمارستان  با مدیریت جدید  افزود:  دانشگاه  عضو هیئت رئیسه 

یاس و سیاست هایی که رییس دانشگاه در رابطه با این بیمارستان 

مطرح کرده است، ان شاء الله با ایجاد سایر تخصص ها در این 

و  فعال شود  آن  در  نیز  دیگر  تخصصی  بیمارستان، حوزه های 

بهترین  دارد،  بیمارستان  این  که  کم نظیری  هتلینگ  کنار  در 

خدمت رسانی و سرویس دهی در آن ارائه شود.

وی در پایـان گفـت: زحمـات کارکنـان بیمارسـتان ها و مراکـز 

درمانـی در ایـام تعطیـل، باعـث تداوم درمـان بیمـاران در ارائه 

خدمات می شـود و انشـاء الله سـال مبـارک و پربرکتـی را برای 

همه به خصوص حوزه سـلامت در پیش داشـته باشـیم. توضیح 

ایـن کـه در بازدید از بیمارسـتان جامع زنان یاس، ابوالقاسـمی 

سـوپروایزر بالینـی، روحـی سرپرسـتار بخـش اورژانـس و دکتر 

تیمـوری متخصـص مقیم، حضور داشـتند.

Á  دکتر امینى وضعیت اورژانس بیهارستان
رازی و سینا را مطلوب خواند

 در نخستین روز از سال نو و به منظور بررسی روند خدمت رسانی 

در بیمارسـتان های زیرمجموعـه دانشـگاه، دکتـر امینی مشـاور 

عالی رییس دانشـگاه و دکتر گنجعلی خان پزشـك مقیم سـتاد 

هدایـت با همراهی دکتر گل بخـش متخصص ارتوپدی و رنجبر 
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مدیـر کشـیک بیمارسـتان سـینا صبـح یکشـنبه ۱ فروردیـن 

۱۳۹۵ از بخـش اورژانـس، icu، داخلی مردان و اورژانس جنرال 

بیمارسـتان های سـینا و رازی بازدیـد کـرده و از نزدیك بر نحوه 

خدمت رسـانی این دو بیمارسـتان نظارت کردند و ضمن گفتگو 

و طرح سـؤالاتی از مسـئولان و کارکنان بیمارسـتان در جریان 

میـزان آمادگی ایـن مراکز در ایام نوروز قـرار گرفتند. همچنین 

ضمـن ملاقـات بـا تنـی چند از بیمـاران بسـتری ایـن مراکز، از 

سـطح رضایت منـدی ایـن بیماران مطلع شـدند.

دکتر امینی در گفت وگو با خبرنگار روابط عمومی دانشگاه گفت: 

شـکر خـدا در دو بیمارسـتان سـینا و رازی ظرفیـت اورژانس ها 

خالی و مطلوب بود و این برای اورژانس بیمارستان های دانشگاه 

کـه معمولًا مراجعین بیـش از ظرفیت دارند رضایت بخش بود.

وی ادامـه داد: امیدواریـم ایـن شـرایط تـا پایـان تعطیـلات و 

نیـز پایـان سـال جدیـد ادامه یابـد و همه مـردم در سـلامت و 

تندرسـتی بـه سـر برند.

دکتـر امینی در پایـان به تمامی کارکنان دانشـگاه به ویژه بخش 

درمـان خسـته نباشـید گفـت و بـرای آن هـا کـه در ایـن ایـام 

تعطیـل بـه دوراز خانـواده برای سـلامتی بیمـاران و کاهش درد 

و آلام دردمنـدان تـلاش می کنند و همچنین بـرای گروه روابط 

عمومـی دانشـگاه آرزوی سـلامتی و موفقیت کرد. 

Á  تعلق خاطر مردم منطقه جنوب تهران به
بیهارستان بهارلو

 در دومیــن روز از ســال نــو، مشــاور رئیــس دانشــگاه در حــوزه 

ســلامت بــه همــراه پزشــك مقیــم ســتاد هدایــت از بیمارســتان 

ــد کردند. ــو بازدی بهارل

ــوزه  ــگاه در ح ــس دانش ــاور رئی ــنی مش ــد ابوالحس ــر فری دکت

ســلامت و دکتــر بهنــام شــباب پزشــك ســتاد هدایــت معاونــت 

درمــان بــا همراهــی محمــود معصومــی مدیــر و دکتــر بهنــام 

ــنبه  ــح دوش ــو صب ــتان بهارل ــی بیمارس ــئول فن ــوش مس بهن

ــس  ــس، اورژان ــف اورژان ــمت های مختل ــن ۹۵ از قس ۲ فروردی

ــدن و  ــو دی ــتان بهارل ــز بیمارس ــش دیالی ــمومیت ها و بخ مس

ــن بیمارســتان نظــارت  ــانی ای ــر نحــوه خدمت رس ــك ب از نزدی

کردنــد، همچنیــن ضمــن گفتگــو بــا کادر درمانــی بیمارســتان 

در جریــان میــزان آمادگــی ایــن مرکــز آموزشــی، پژوهشــی و 

ــوروز قــرار گرفتنــد. درمانــی در ایــام ن



شف

ــار اخبـ
ه یـــژ و

1روردی   ر رورش
ش   هارم شمش

در پایــان ایــن بازدیــد، دکتــر فریــد ابوالحســنی مشــاور رئیــس 

دانشــگاه در حــوزه ســلامت، در گفت وگــو بــا خبرنــگار روابــط 

ــی ســال  ــه این کــه خیل ــا توجــه ب ــار داشــت: ب ــی؛ اظه عموم

ــودم  ــه نکــرده ب ــو مراجع ــس بیمارســتان بهارل ــه اورژان ــود ب ب

خوشــبختانه تحــولات خوبــی از جملــه؛ حضور فعــال متخصص 

طــب اورژانــس، امکانــات فیزیکــی و خدمــات درمانــی مطلــوب 

را در ایــن مرکــز شــاهد هســتیم.

وی یـادآور شـد: بیمارسـتان بهارلـو در منطقه ۱۱ شـهر تهران 

واقع شـده و بیمارسـتانی دانشـگاهی - آموزشـی و قدیمی است 

کـه بـرای جمعیت زیـادی از تهـران به ویـژه در منطقـه جنوب 

ایـن شـهر خدمات رسـانی می کنـد کـه خدا را شـکر طـی چند 

سـال گذشـته پیشـرفت خوبی داشـته اسـت و مردم منطقه نیز 

از خدمـات ارائه شـده در ایـن مرکز رضایـت دارند.

دکتـر ابوالحسـنی بـا اشـاره بـه اهمیـت بازدیدهـای نـوروزی؛ 

خاطرنشـان کرد: اگـر این گونه بازدیدها منجر بـه نتایج ملموس 

و درنهایت اقدامی در راسـتای بهبود امـور درمانی برای بیماران 

شـود که طبیعتاً جزء ارکان هر سیسـتم نظارتی و بازرسی است 

می توانیـم بـه اهـداف پیـش رو دسـت یابیـم و نتیجه بخـش در 

سـازمان تلقی شود.

ایـن عضـو هیئت علمـی دانشـگاه، تصریـح کـرد: مسـائلی کـه 

در بیمارسـتان های تابعـه دانشـگاه وجـود دارد خیلـی به آرامـی 

و به تدریـج رو بـه بهبـودی اسـت امـا انتظـار داریـم با سـرعت 

بیشـتری ایـن مسـیر همـوار شـود چراکـه نـگاه سیسـتم ارائـه 

خدمـات بـا کیفیـت بـه هموطنـان گرامی اسـت.

Á  بازدی د ریی س دانش گام از بیهارس تان
ضیائی ان و داروخان ه ش بانه روزی رش آب ان

در بازدیـد از بیمارسـتان ضیائیـان، بر ضـرورت افزایش ظرفیت 

بخش هـای بسـتری بیمارسـتان ها بـرای پشـتیبانی از اورژانس 

تأکید شـد.

در سـومین روز از فروردیـن سـال ۹۵، دکتـر جعفریـان رییـس 

دانشـگاه بـه همـراه دکتر پارسـاپور مدیر روابـط عمومی و مدیر 

دفتـر ریاسـت دانشـگاه و دکتـر شـباب پزشـک مقیـم سـتاد 

هدایت، به بیمارسـتان ضیائیان رفتند و پس از ارزیابی وضعیت 

خدمت رسـانی ایـن بیمارسـتان در ایـام تعطیـلات نـوروز، عازم 

داروخانـه شـبانه روزی ۱۳ آبان شـدند.

در بازدیـد از بیمارسـتان ضیائیـان، دکتـر عفـت پنـاه، رییـس 

بیمارسـتان، دکتـر انـوری مدیـر بیمارسـتان و عابـدی متـرون 

بیمارسـتان، بازدیدکننـدگان را همراهـی کردنـد. همچنیـن در 

داروخانه شبانه روزی ۱۳ آبان، دکتر غلامی رییس داروخانه های 

بیمارسـتانی دانشـگاه، دکتـر رضایـی معـاون ایشـان و دکتـر 

رامهرمـزی مدیـر داروخانـه حضور داشـتند.

دکتـر جعفریـان رییـس دانشـگاه، در گفت وگویـی بـا خبرنـگار 

روابـط عمومـی دانشـگاه، بابیـان این کـه بیمارسـتان ضیائیـان 

مراجعات سـرپایی زیادی داشـته و دارد گفت: در ایام تعطیلات 

کـه مطب هـا و بخش های خصوصی تعطیل هسـتند و یا فعالیت 

کمتـری دارنـد، این مراجعـات کماکان برقرار اسـت.

وی افزود: در حال حاضر تریاژ سطح چهار و پنج این بیمارستان 

کـه پذیرای بیماران سـرپایی اسـت، با مراجعـات فراوانی مواجه 

اسـت. این در حالی اسـت که دو پزشـک عمومـی به طور مرتب 

در حـال ویزیـت هسـتند و زمـان انتظـار بیمـاران نیـز طولانی 

نیسـت، ولـی علی رغـم فعالیـت مسـتمر ایـن دو پزشـک، اینجا 

است. شلوغ 

رییـس دانشـگاه بابیـان این کـه خوشـبختانه در اورژانـس تحت 

نظر مشـکلی وجود نداشـت گفـت: در اورژانس، بیمـاران تعیین 

تکلیـف شـده بودنـد و مشـکلی کـه در آنجـا وجـود داشـت، 

بیمـار بی خانمانـی بـود کـه ترخیـص شـده بـود ولـی جایـی او 

را نمی پذیرفـت. البتـه ایـن مشـکل در ایـام تعطیـلات تشـدید 

نیـز می شـود چـون بسـیاری از سـازمان های متولـی ایـن کار، 

تعطیل هسـتند.

وی با اشـاره به مشـکل بیمارسـتان در کمبود تخت ICU گفت: 

یکـی از بیمـاران نیازمنـد به بسـتری در ICU، بـه دلیل همین 

مشـکل، سـه تا چهار روز اسـت که در اورژانس و در زیر دستگاه 

بسـر می بـرد که البتـه اطلاع دادند امروز این مشـکل حل شـده 

و می تواننـد او را بـه ICU منتقل کنند.

دکتـر جعفریـان بابیـان این کـه معضـل ICU در شـهر تهـران 

همچنان برقرار اسـت و این مشـکل در این بیمارسـتان هم خود 

را نشـان می دهد گفت: به جزء کمبود تخت ICU، خوشـبختانه 

در سـایر مـوارد، تعییـن تکلیف بیمار مشـکلی نـدارد و ظرفیت 

بسـتری کامـلًا کفاف بیمـاران اورژانـس را می دهد.

وی بـا اشـاره به فعـال بودن اتاق عمـل در بیمارسـتان ضیائیان 

و انجـام جراحـی الکتیـو در آن گفـت: در اکثـر بیمارسـتان ها، 
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چنیـن عمل جراحـی در روزهـای تعطیل انجام نمی شـود، ولی 

در اینجـا بـه دلیل حضور همکاران مقیـم و همکاری اتاق عمل، 

بیمـاران الکتیو هم جراحی می شـوند.

دکتـر جعفریـان افـزود: درمجمـوع، امـور رایجـی کـه نیـاز بـه 

انجـام دارد، در بیمارسـتان ضیائیـان بـه انجام رسـیده اسـت و 

خوشـبختانه مشـکلی خاصـی در آن وجـود نـدارد.

وی بـا اشـاره به وضعیـت آمادگی بیمارسـتان های دانشـگاه در 

ایـام عیـد نوروز گفـت: علاوه بـر دسـتورالعمل کشـوری که در 

رابطـه بـا ایـن موضوع همه سـاله ابلاغ می شـود، تأکید داشـتیم 

کـه کاهش ظرفیت در بیمارسـتان ها ایجاد نشـود. این در حالی 

اسـت کـه به طورمعمول، در ایـام تعطیلات، از تعـداد بخش های 

الکتیـو کـم می کنیـم تـا تختـی کـه بیمـار بسـتری نـدارد، باز 

نمانـد. بااین وجـود بـر ایـن نکته تأکید داشـتیم کـه این کاهش 

ظرفیـت به گونـه ای نباشـد که پذیـرش اورژانـس را مختل کند.

رییـس دانشـگاه افـزود: در ایـام عیـد نـوروز، در اورژانـس اکثر 

بیمارسـتان های دانشـگاه، تعیین تکلیف بیمـاران و انتقال آن ها 

به بخش سـریع تر از روزهای غیر تعطیل انجام می شـود. چراکه 

ظرفیت پشـتیبانی در بخش هـا وجود دارد.

وی بابیان این که مشـکل اصلی اورژانس بیمارسـتان ها، اورژانس 

نیسـت بلکه کمبود تخت های پشـتیبانی اسـت گفـت: تا زمانی 

که ضریب اشـغال تخت های بیمارسـتان های تابعه دانشگاه، 88 

تا ۹0 درصد اسـت، مشـکل اورژانس حل نخواهد شـد؛ یعنی ما 

بـرای بسـتری نیاز بـه تخت جدیـد داریم. اگر بخواهیم مشـکل 

اورژانـس بیمارسـتان های دولتـی را حـل کنیـم، باید بـه تعداد 

تخت هـای بیمارسـتان ها اضافـه کنیـم و یـا این کـه بـا بخـش 

خصوصـی قـرارداد منعقد کنیم و بیمار را بـه آنجا منتقل کنیم.

دکتـر جعفریـان افزود: بـا مداخـلات مدیریتی و کاهـش اقامت 

بیمار در بخش های بسـتری، تنها ۱0 تا ۱۵ درصد از مشـکلات 

اورژانس رفع می شـود و بقیه مشـکلات در اورژانس های شـلوغ، 

بدون اضافه کردن تخت در بخش های بسـتری قابل حل نیسـت.

وی بـا اشـاره به خالی بـودن اورژانس تحت نظر در بیمارسـتان 

ضیائیـان گفت: این به دلیل ظرفیتی اسـت کـه در بخش وجود 

دارد، چراکـه به محـض آن کـه بیمـار تعیین تکلیف می شـود، به 

بخـش مـی رود و در اورژانـس ماندگار نمی شـود. ولـی وقتی در 

بیمارسـتان، بخش ظرفیت نداشـته باشـد، تعییـن تکلیف بیمار 

هـم فایـده ای نـدارد چون جایی برای بسـتری شـدن ندارد.



6ف

ــار اخبـ
ه یـــژ و

1روردی   ر رورش
ش   هارم شمش

رییـس دانشـگاه افـزود: در ایـام تعطیل، همـکاران بیمارسـتان 

بخش هـا را به انـدازه کافـی فعال نگه داشـته اند که ایـن منجر به 

کاهش مشـکل اورژانس شـده اسـت. چراکه فعالیـت بخش های 

متعـدد دیگـر در این ایام کمتر می شـود و این بخش ها راحت تر 

کار می کننـد؛ بنابرایـن در ایـن ایـام، اورژانـس بهتـر از روزهای 

غیـر تعطیـل سـرویس ارائـه می دهـد. ایـن در حالـی اسـت که 

مراجعـات بـه بیمارسـتان های دولتـی در ایـن ایـام اگر بیشـتر 

نشـود، کمتـر هـم نیسـت. درمجمـوع، تجربـه ایام نوروز نشـان 

می دهـد که برای رفع مشـکلات اورژانس، باید ظرفیت بسـتری 

بیشـتر شـود تا بتوانـد اورژانس را پشـتیبانی کند.

ــوروز  ــام ن ــال در ای ــکاران فع ــه هم ــکر از هم ــن تش وی ضم

گفــت: در ایامــی کــه عمــوم مــردم در حال اســتراحت هســتند، 

فعالیــت و زحمــات همــکاران دانشــگاه، چــه آن هایــی کــه در 

ــتاران،  ــکان، پرس ــم از پزش ــد، اع ــور دارن ــتان ها حض بیمارس

همــکاران واحــد ترخیــص، اتــاق عمــل، آزمایشــگاه ها و ســایر 

ــران و روســای  ــران محیطــی شــامل مدی ــا و چــه مدی واحده

بیمارســتان ها و همچنین همــکاران ســتادی و ازجمله کارکنان 

ــر اســت و مــن از همه کســانی کــه  ــط عمومــی، قابل تقدی رواب

ایفاکننــده بخشــی از رســالت شــغل مــا در ارائــه خدمــات بــه 

مــردم در زمــان نیــاز آن هــا هســتند، تشــکر می کنــم.

Á  روز آخریر  تا  آبان  داروخانه رش  1عالیت 
تعطیلات

دکتر جعفریان در جریان بازدید از داروخانه شبانه روزی ۱۳ آبان، 

با اشاره به فعالیت این داروخانه فوق تخصصی در ایام تعطیلات 

عید گفت: در این ایام، خدمات داروخانه از 8 صبح تا ۲ بعدازظهر 

اول  روز  و  اسفند  روز ۲۹  آن که  می شود. ضمن  ارائه  مردم  به 

فروردین نیز این داروخانه فعال بوده و فعالیت آن تا آخرین روز 

تعطیلات ادامه دارد.

وی بابیان این که داروخانه شبانه روزی ۱۳ آبان نه تنها در شهر 

تهران بلکه در کشور مورد اعتماد و اقبال مردم است گفت: از 

صبح تاکنون، این داروخانه ۲۵0 نسخه پذیرش کرده است که 

این آمار به جزء داروهایی است که خارج از نسخه ارائه می شود.

رییس دانشگاه افزود: به طور متوسط روزانه ۱۴00 نسخه در اینجا 

دریافت می شود که برای یک داروخانه حجم بسیار زیادی است. 

این در حالی است که برخی از داروها در داروخانه های دیگر نیز 

قابل تهیه است، ولی مردم دوست دارند که به اینجا مراجعه کنند 

و این به دلیل اعتمادی است که به این مجموعه وجود دارد.

دکتر جعفریان سابقه فعالیت داروخانه ۱۳ آبان را بیش از ۲0 

سال برآورد کرد و گفت: قریب به اتفاق داروهایی که در دسترس 
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نیستند، همیشه در اینجا وجود دارد و به همین دلیل عده ای از 

مراجعات فقط به اینجا محدود می شود.

Á  بازدید رییس دانشگام و رییس دانشکدم
پزشکى از بیهارستان های ولیعصر و مرکز طبى 

کودکان
در چهارمین روز فروردین از مرکز طبی کودکان و بیمارستان 

ولیعصر )عج( بازدید شد و نحوه خدمت رسانی در اورژانس های 

این دو بیمارستان در تعطیلات نوروزی مورد ارزیابی قرار گرفت.

تابعه  بیمارستان های  از  نوروزی سال ۹۵  بازدیدهای  ادامه  در 

دانشگاه و در چهارمین روز از فروردین، دکتر جعفریان رییس 

دانشگاه به همراه دکتر سید امیرحسین امامی، رییس دانشکده 

پزشکی و عضو هیئت رئیسه دانشگاه و نیز دکتر شباب، پزشک 

مقیم ستاد هدایت از اورژانس زایمان و NICU بیمارستان ولیعصر 

)عج( دیدن و ضمن گفت وگو با مسئولان بیمارستان و همراهان 

بیماران از نزدیک بر نحوه خدمت رسانی به بیماران نظارت کردند.

پیش ازاین بازدید دکتر امامی به همراه دکتر شباب در مرکز طبی 

کودکان حاضر شده و ضمن دیدار با دکتر شروین بدو، رییس این 

بیمارستان و گفت وگو با همراهان بیمار در جریان روند درمان 

بیماران این مرکز قرار گرفته بودند.

 NICU و زایمان  اورژانس  از  بازدید  از  دکتر جعفریان، پس 

بیمارستان ولیعصر با بیان اینکه اورژانس زایمان این بیمارستان 

این قسمت یک تخت خالی  در  بود گفت:  پرکار  مثل همیشه 

بیشتر نبود و بیمار منتظر تخت هم نداشتند، از بیماران هم که 

پرسیدم عنوان کردند که معطلی زیادی نداشتند و روال کارها 

خوب بود اما در NICU مشکل همیشگی برقرار بود برای اینکه 

از ۱۳ نوزاد بیمار، حدود ۱0 نوزاد با وزن کمتر از یک کیلوگرم 

بستری بودند و همیشه اشغال تخت این قسمت ۱00 درصد است.

وی افزود: بخش NICU بخش پرکار و پرزحمتی است ضمن اینکه 

ریسک مرگ ومیر در نوزادان زیر یک کیلو بالاست و از همکاران من 

خیلی انرژی می گیرد که با وجود تلاش زیاد همکاران، همچنان 

مشکلات این بخش برقرار است.

رییس دانشگاه با اشاره به مشکل ظرفیت کم PNICU بیمارستان 

ولیعصر از افزایش ظرفیت بستری از ۴ به 8 خبر داد.

وی به بازدید خود از اورژانس بیمارستان امام اشاره کرد و گفت: 

خوشبختانه اورژانس بیمارستان امام شرایط بسیار خوبی داشت 
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و بیمارانی که به این قسمت مراجعه می کنند با توجه به تعطیلی 

برخی بخش های بیمارستان در ایام نوروز به سرعت در اورژانس 

بار بود  اولین  تعیین تکلیف و به بخش منتقل می شوند و این 

که من در چند سال گذشته در اورژانس این بیمارستان برانکارد 

اورژانس  در  ما  می دهد مشکل  نشان  که  کردم  مشاهده  خالی 

نیست، مشکل این است که بیمارستان ظرفیتش تکمیل است. 

بنابراین اندازه، سایز و تعداد تخت اورژانس تعیین کننده نیست.

Á  هدف از بازدیدهای نوروزی هیئت رئیسه از
بیهارستان ها

رییس دانشگاه بازدید اعضای هیئت رئیسه از بیمارستان ها را تبریک 

عید نوروز به همکارانی که در تعطیلات فعالیت می کنند و عرض 

خسته نباشید عنوان کرد و گفت: همکاران من در این بازدیدها 

مشکلات بیمارستان ها را بررسی می کنند تا اگر نیاز به مداخله 

در سطح هیئت رئیسه باشد وارد شوند و مشکل را حل کنند که 

خوشبختانه در چند روز گذشته به جز یکی دو مورد که همکاران 

ستاد هدایت درمان آن را برطرف کردند، مسئله جدی نداشتیم.

اعضای  از  من  که  بازخوردی  ادامه گفت:  در  دانشگاه  رییس 

هیئت رئیسه دریافت کردم این بود که اورژانس ها با وجود مراجعات 

زیاد بیماران، آرام هستند و شرایط خوبی دارند و خدمت رسانی 

به مردم انجام می شود، اگرچه مراجعات اورژانس ها کم نشده اما 

اینکه وظیفه ماست  نداشتیم ضمن  ایام  این  مشکل حادی در 

که به همکاران کشیک سر بزنیم و اگر مشکلی بود حل کنیم.

Á دست در دست هم برای خدمت رسانى به مردم
دکتر امامی هم پس از بازدید از دو بیمارستان یادشده به روابط 

عمومی دانشگاه گفت: امروز ابتدا از مرکز طبی کودکان به عنوان 

که  و همان طور  کردم  بازدید  اطفال کشور  درمان  اصلی  قطب 

انتظار می رفت چه در قسمت سرپایی و چه بستری مراجعه کننده 

زیاد بود و همکاران در سطح حداکثری در حال فعالیت بودند 

به طوری که روز گذشته حدود ۳۴0 مراجعه سرپایی داشتند.

وی افزود: نظارت و حضور کامل اساتید و اینترن ها و همچنین 

رییس مرکز طبی که علاوه بر هدایت بیمارستان به ویزیت بیماران 

می پردازد رضایتمندی همراهان بیماران را در پی داشته است 

به طوری که وقتی پرسیدیم وضعیت چگونه است؟ از سرعت در 

خدمت رسانی و کیفیت آن ابراز رضایت کردند و این باعث افتخار 
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است که دانشگاه ما چنین مرکزی در زمینه اطفال دارد.

بیمارستان  از  بازدید خود  به  اشاره  با  پزشکی  دانشکده  رییس 

ولیعصر با همراهی رییس دانشگاه اضافه کرد: در اورژانس زایمان 

و NICU خدمت به خوبی در حال انجام است و فقط بر نظافت 

بیشتر و ظاهر بخش زایمان تذکر داده شد.

وی با بیان اینکه در ایام تعطیل حجم کار بخش خصوصی به حداقل 

می رسد و فشار کار به بخش دولتی منتقل می شود افزود: خدا را شکر 

در دانشگاهی هستیم که خدمت رسانی به نحو مطلوب به مردم ارائه 

می شود. دانشگاه ما در ایام نوروز تا حد ممکن از سرویس های خود 

کم نکرده و با حداکثر توانش در حال فعالیت است.

وی هدف از بازدیدهای اعضای هیئت رئیسه را گره گشایی در صورت 

بروز مشکل عنوان کرد و افزود: حضور ما به عنوان یک مجموعه از 

شخص ریاست محترم دانشگاه و هیئت رییسه به روسای بیمارستان ها، 

کارکنان و هیئت علمی این پیام را می دهد که ما در کنار هم هستیم 

و اینگونه نیست که گروهی کار کنند و گروهی به استراحت بپردازند.

دکتر امامی در پایان گفت: من سال های قبل هم تجربه بازدید 

که همه  دارد  را  مهم  پیام  این  ما  بازدیدهای  داشته ام  نوروزی 

عزیزان از هیئت علمی، کارکنان، پرستاران، خدمه و فراگیران ما، 

رزیدنت ها و اینترن ها دست در دست هم می دهند تا در این ایام 

خدمت خوبی را به مردم ارائه دهند.

Á  بازدید رییس دانشکدم پزشکى از بیهارستان
امیراعلم

در پنجمین روز فروردین، رییس دانشکده پزشکی به همراه پزشك 

مقیم ستاد هدایت از مرکز آموزشی و درمانی امیراعلم بازدید کردند 

و نحوه خدمت رسانی در اورژانس و بخش های  این بیمارستان را 

در تعطیلات نوروزی مورد ارزیابی قرار دادند.

تابعه  بیمارستان های  از  نوروزی سال ۹۵  بازدیدهای  ادامه  در 

دانشگاه و در پنجمین روز از سال نو، دکتر امامی رییس دانشکده 

پزشکی و عضو هیئت رئیسه دانشگاه به همراه دکتر احمدی پزشك 

مقیم ستاد هدایت و با همراهی دکتر توکلی و زراعتکار رییس 

تریاژ  اورژانس جراحی،  داخلی،  اورژانس  از  بیمارستان  مدیر  و 

)اولویت بندی بیماران(، اتاق معاینه میکروسکوپی، اتاق درمان اولیه، 

بخش تحت نظر اورژانس، اتاق احیای قلبی و ریوی و بخش های 

CCU و ICU بیمارستان امیراعلم دیدن و ضمن گفت وگو با کادر 

درمانی از نزدیک بر نحوه خدمت رسانی به بیماران نظارت کردند.
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در پایان این بازدید، دکتر سید امیرحسین امامی رییس دانشکده 

پزشکی، ضمن تبریک سال نو به همکاران خانواده بزرگ دانشگاه علوم 

پزشکی تهران؛ اظهار داشت: این بازدید در راستای نظارت بر نحوه 

خدمت رسانی بیمارستان های دانشگاه در ایام نوروز و انتقال پیام تشکر، 

قدردانی، عرض خسته نباشید و خدا قوت اعضاء هیئت رئیسه دانشگاه 

به کارکنان و مسئولان بیمارستان ها انجام می شود.

وی افزود: با توجه به این که بیمارستان امیراعلم مرکزی جنرال 

است اما بار مراجعات مردم برای گرفتن سرویس خدمات در قسمت 

»گوش و حلق و بینی« نشان می دهد که خدمات با کیفیت و 

مطلوبی در این زمینه به بیماران ارائه می شود.

این عضو هیئت رئیسه دانشگاه، ویژگی حائز اهمیت بیمارستان 

امیراعلم را نظم و ترتیب اورژانس و نظافت بخش ها عنوان کرد و 

گفت: واقعاً از دیدن اورژانس و بخش ها لذت بردم چرا که خدمات 

نیز خیلی خوب و با سرعت به بیماران ارائه می شود.

دکتر امامی ادامه داد: نکته قابل توجه در این مرکز این بود که 

رییس بیمارستان به نکات خیلی ریز آزمایش های بیماران دقت 

داشت و جزئی ترین مسائل بیماران خود را خوب می دانست و 

تعامل خوبی با آن ها برقرار کرده بود.

وی تصریح کرد: نظارت و حضور کامل اساتید، اینترن ها و همچنین 

رییس بیمارستان امیراعلم رضایتمندی بیماران را در پی داشته 

است و خرسندیم که بیمارستان های تابعه دانشگاه این چنین 

خدمات ارزشمندی را به مردم ارائه می دهند.

Á  بازدید دکتر جلیلى از مرکز قلب تهران در
ششهیر روز سال نو

معاون آموزشی دانشگاه به همراه پزشک مقیم ستاد با حضور در 

مرکز قلب تهران بر نحوه خدمت رسانی به بیماران در اورژانس و 

CCU نظارت کردند.

در این بازدید، دکتر حاج قاسمی مدیر و معصومی سوپروایزر بالینی 

بیمارستان ضمن همراهی تیم بازدیدکننده به بیان توضیحات لازم پرداختند.

تهران  قلب  مرکز  عملکرد  دکتر محمد جلیلی،  بازدید،  از  پس 

در ایام نوروز را مثبت ارزیابی کرد و گفت: فعالیت بیمارستان 

و خدمات اورژانس آن در تعطیلات مانند سایر ایام سال انجام 

می شود و چون مرکز ارجاع بیماران از نقاط مختلف است، همکاران 

با آمادگی کامل خدمت رسانی می کنند.

در  موردتوجه  محورهای  به  اشاره  با  دانشگاه،  آموزشی  معاون 
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بازدیدهای نوروزی گفت: در کنار عرض خسته نباشید به همکاران 

فعال در ایام تعطیلات، عمدتاً گردش کار و نحوه خدمت رسانی 

به بیماران موردتوجه قرار می گیرد.

وی افزود: هیئت رئیسه دانشگاه در این بازدیدها، مسائل و مشکلاتی 

را که نیاز به مداخله دارد جویا می شود تا با کمک به رفع آن ها 

خدمت بهتری به مردم صورت گیرد.

دکتر جلیلی، حضور متخصصان مقیم مرکز قلب را در تعیین تکلیف 

و ارائه به موقع خدمت به بیماران مؤثر دانست و افزود: درمجموع 

بیمارستان ازلحاظ تعداد همکاران، متخصصان مقیم و پرستاران با 

همان روش ایام غیر تعطیل خدمات پاراکلینیکی و کلینیکی را ارائه 

می دهد طبیعی است که بعضی اقدامات غیر اورژانسی و سرپایی در 

این ایام ارائه نشود ولی اقدامات ضروری به طور کامل صورت می گیرد.

Á  را جای در طراحى 1ضای بیهارستان، خود 
بیهار اورژانسى بدحال 1رض کنیم

به همراه  دانشگاه  بهداشت  معاون  نو،  روز سال  هفتمین  در 

پزشک مقیم ستاد با حضور در بیمارستان های آرش و بهرامی، 

به صورت دقیق و موشکافانه بر نحوه رسیدگی به بیماران در این 

دو بیمارستان نظارت کردند.

نخسـتین بازدید از بیمارسـتان آرش صورت گرفت، بیمارستانی 

کـه در ایـام تعطیـل و غیـر تعطیـل بـا حجـم قابل توجهـی از 

بیمـاران مواجـه اسـت و لـذا کادر درمـان بـا حضور فعـال خود 

مشـغول خدمت رسـانی هسـتند. در ایـن بازدید دکتـر پیرجانی 

قائم مقـام رییس بیمارسـتان و سـوپروایزرهای بالینی، آموزشـی 

و کنتـرل عفونـت نیـز تیـم بازدیدکننـده را همراهـی می کنند. 

در ایـن بیـن همراهـان بیمـاران فرصـت را غنیمت می شـمارند 

و بـه طرح مسـائل خـود می پردازنـد و دکتر شـریعتی باحوصله 

بـه آنـان پاسـخ می دهد.

اورژانس،  به  مربوط  بررسی جزئیات  و  دقیق  بازدید  از  پس 

نوزادان، سرویس های  زایمان،  معاینه، بخش های جراحی،  اتاق 

بهداشتی و بخش های در حال احداث و تجهیز و... بیمارستان 

آرش، دکتر شریعتی به ارزیابی خود از این بیمارستان پرداخت و 

گفت: بیمارستان آرش به لحاظ موقعیت جغرافیایی در منطقه ای 

واقع شده که حجم بسیاری از خدمات شرق تهران را ارائه می دهد.

وی میزان مراجعه تعطیلات نوروزی این بیمارستان را همانند 

از  افزود: خارج  بیمارستان های دیگر توصیف کرد و  ایام عادی 
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روزهای عید و تعطیلات، بیمارستان آرش با بیماران و تخت های 

اضافی بیشتری مواجه است.

معاون بهداشت دانشگاه، شناخت بیماران در مراجعه به اورژانس و 

درمانگاه را از نقاط قوت بیمارستان آرش خواند و افزود: پیش از بازدید، 

کمتر کسی را در محوطه بیمارستان سرگردان دیدم که یا به دلیل 

نصب تابلوهای راهنماست و یا اینکه بیمارستان قدمت بالایی در منطقه 

دارد و مردم می دانند که باید به کجا مراجعه کنند.

دکتر شریعتی حضور فعال اساتید، پرستاران و کارکنان را از دیگر 

ویژگی های بیمارستان آرش برشمرد و افزود: باوجود تعطیلات 

نورزی همکاران مشغول فعالیت و رسیدگی به امور بیماران هستند.

وی با اشـاره به بخش های درحال توسـعه گفت: این بیمارستان، 

بـر اسـاس پروتکل هـای جدیـد، در حـال راه انـدازی اتاق هـای 

زایمانـی اسـت که هـر اتاق به یک مـادر و همراهـش اختصاص 

می یابـد و بیمـار می توانـد در هـر وضعیتی که مایل بـود زایمان 

کنـد. بـا تجهیـز این بخـش کیفیت خدمات رسـانی بیمارسـتان 

نیـز افزایـش می یابد.

Á بهرامى بیهارستان قدیهى و خوش سابقه
در ادامه از بیمارستان بهرامی بازدید صورت گرفت. در این بازدید 

امرالهی مدیر و افتخاری منش مدیر پرستاری بیمارستان بهرامی 

نیز دکتر شریعتی و دکتر گنجعلی خان را همراهی کردند.

معاون بهداشت دانشگاه، در ابتدای ورود، به بوفه بیمارستان رفت 

و رعایت اصول بهداشتی را به مسئول بوفه متذکر شد و از مدیر 

بیمارستان خواست همکاران بهداشت محیط، نظارت بیشتری 

بر آن نمایند.

قرار گرفت  موردبررسی  اورژانس  به  بیماران  ورود  سپس محل 

اورژانس  به  بیماران  آسان تر  برای دسترسی  دکتر شریعتی  و 

 CPR، اتاق  تریاژ،  از  نیز  ادامه  در  کرد.  ارائه  را  پیشنهاد هایی 

NICU و... بازدید شد.

در پایان بازدید، دکتر شریعتی با اشاره به ارزیابی خود از بیمارستان بهرامی 

گفت: بهرامی یکی از بیمارستان های قدیمی و با سابقه خوب دانشگاه 

است و همکاران با عشق و علاقه برای خدمت به بیماران تلاش می کنند.

Á 1عالیت ههرام با عشق و علاقه کادر درمان
معاون فرهنگی دانشگاه و پزشک مقیم ستاد هدایت از بیمارستان های 

محب یاس و مرکز طبی کودکان بازدید کردند

روز  در هشتمین  دکتر سلمانی  همراه  به  پرویز  دکتر محسن 

کودکان  مرکز طبی  و  یاس  بیمارستان های محب  از  فروردین 

این  در  نوروز  ایام  در  بیماران  به  نحوه خدمت رسانی  و  بازدید 

بیمارستان ها را ارزیابی کردند.

تابعه  بیمارستان های  از  نوروزی سال ۹۵  بازدیدهای  ادامه  در 

دانشگاه، در هشتمین روز از فروردین دکتر محسن پرویز معاون 

فرهنگی دانشگاه به همراه دکتر سلمانی پزشک مقیم ستاد هدایت 

از بیمارستان های محب یاس و مرکز طبی کودکان دیدن و ضمن 

گفت وگو با مسئولان بیمارستان و کارکنان کادر درمان از نزدیک 

بر نحوه خدمت رسانی نظارت کردند.

ایـن بازدیـد ابتـدا از بیمارسـتان محب یـاس آغـاز و در ادامه از 

بخش های اورژانس و ان آی سـی یو نوزادان و سی سـی یو دیدن 

شـد. مریم خمامی مترون بیمارسـتان معاون فرهنگی دانشـگاه 

و پزشـک مقیم سـتاد هدایـت را همراهی کرد.

رضا  دکتر  که  بود  کودکان  مرکز طبی  اورژانس  از  دوم  بازدید 

شروین بدر رئیس بیمارستان و دکتر مسعود محمد پور معاون 

درمان بیمارستان دکتر پرویز و دکتر سلمانی را همراهی کردند.

دکتر محسن پرویز با تبریک سال نو گفت: پزشکان و پرستاران با 

جدیت زیادی مشغول فعالیت بودند در این بازدیدها نکته جدی 

که به ذهن می آید این است که بعضی از مشاغل باید حتماً با 

عشق و علاقه خدمت رسانی کنند چرا که حضور در محل کار در 

ایام تعطیل و شلوغی به دلیل تعطیلی برخی مراکز دیگر و حضور 

نداشتن در کنار خانواده عشق و علاقه خاص و ویژه می خواهد و 

قابل جبران مالی نیست. در این بازدیدها خدمت رسانی به خوبی 

انجام می شد و بیماران راضی بودند.

معاون فرهنگی دانشگاه افزود: در این بازدیدها بیمارستانی نبود که 

پزشـک متخصص مقیم حضور نداشـته باشـد و حضور متخصصان 

مقیـم در ایـام تعطیـلات به شـدت افزایش یافته اسـت. درزمانی که 

ما دانشـجو بودیم اسـاتید بندرت در ایام تعطیلات حضور داشـتند 

و چنانچـه مـورد خاصـی بـود بـا ایشـان تمـاس می گرفتیـم و کار 

انجام می شـد.

دکتر سلمانی پزشک مقیم ستاد هدایت نیز افزود: حضور و فعالیت 

اساتید و اعضا هیئت علمی و اساتید در اورژانس مرکز طبی کودکان 

در ایام تعطیلات نوروزی نکته بسیار مثبتی است.

دکتـر پرویـز گفت: درواقـع دو نوع بازدیـد داریـم، بازدیدی که 

سـتاد هدایـت و معاونـت درمـان انجـام می دهند کـه در آن به 
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نـکات فنـی و به نقـاط ضعـف دقت می شـود تا به تدریـج نکات 

منفـی برطرف شـود، بازدید نـوع دوم بازدیدهای سـتاد هدایت 

و هیئـت ریسـه اسـت که اعـلام حضـور و همراهی بـه عزیزانی 

اسـت کـه مشـغول بـه کار هسـتند و تبریـک سـال نـو و عرض 

خسـته نباشـید و سـر زدن به همکاران اسـت تا باعث دلگرمی 

و خوشـحالی همـکاران شـود و متوجـه می شـوند دانشـگاه یک 

خانـواده یکپارچـه اسـت و همـه مـا در ایـن خانـواده وظیفه ای 

داریـم و درعین حال که وظیفه مان را انجام می دهیم، پشـتیبان 

هـم هسـتیم و بـه یکدیگر کمـک می کنیم.

پزشک مقیم ستاد هدایت نیز افزود: هدف از این بازدیدها تبریک 

سال نو به همکاران و قدردانی از ایشان است و حضور مسئولان 

دانشگاه قوت قلبی است برای ارائه خدمات بهتر به بیماران. با 

توجه به اینکه مراکز خصوصی نیمه فعال هستند بیمارستان های 

دانشگاه پررنگ تر شده است و همان طور که دیدیم نسبت به قبل 

از تعطیلات، بیماران بیشتری مراجعه می کنند.

Á  باید برای بیهاران ارجاعى به بیهارستان
امام برنامه ریزی دقیق تری کنیم

در نهمین روز از بهار سال ۹۵ و پیرو بازدیدهای نوروزی، دکتر صدف 

علی پور معاون درمان دانشگاه به همراه دکتر قیوم زاده پزشک مقیم 

ستاد هدایت از بیمارستان های امام خمینی و پوست رازی بازدید کردند.

بازدیـد اول از بخـش اورژانس بیمارسـتان امـام خمینی صورت 

گرفـت. در ایـن بازدیـد دکتـر علـی گنجعلیخـان مدیـر درمان 

بیمارسـتان، آریاملـو جانشـین متـرون، محمـد نژاد سـوپروایزر 

کنتـرل عفونـت مجتمـع، قائمـی سـوپروایزر کنتـرل عفونـت 

ولی عصـر، آژیـر مدیـر درمانگاه هـای مجتمع، حمیدرضـا امامی 

سرپرسـت تـدارکات و پشـتیبانی و ... معـاون درمـان و پزشـک 

مقیـم سـتاد هدایـت را همراهـی کردند.

معاون درمان دانشگاه پس از بازدید بخش های اورژانس یک و 

دو بیمارستان امام، به بخش بستری پس از زایمان، اتاق معاینه، 

تریاژ، اتاق های عمل، اورژانس زایمان، درمانگاه های قلب، ارتوپدی 

و جراحی و... مراجعه و از نزدیک در جریان فعالیت پرسنل و 

وضعیت بیماران در ایام نوروز قرار گرفت.

دکتر علی پور پس از بازدید، وضعیت اورژانس بیمارستان امام را خوب 

ارزیابی کرد و گفت: انصافاً وضعیت اورژانس بیمارستان امام خیلی 

خوب بود و یکی از دلایل آن، خلوتی اورژانس بود.
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وی افـزود: البتـه دلیـل خلوتـی اورژانس مراجعه کم بیمـار نبود. با 

توجـه بـه آمـاری کـه از اول عید تـا الآن داریـم، میـزان مراجعه به 

اورژانـس بیمارسـتان امام در تعطیلات عید افزایش داشـته اسـت. 

منتهـی بـه دلیـل خلوتـی بخـش و وجود تخـت خالـی، مریض ها 

خیلـی راحـت به محض تعیین تکلیـف به بخش منتقل می شـوند 

کـه نتیجـه آن وجـود یـک اورژانس خلوت تر اسـت.

وی اشـاره کرد: با خلوتی اورژانس میزان پاسـخ دهی به بیماران 

اورژانـس بهتر اسـت. بـا صحبتی که بـا بیماران داشـتیم عمدتاً 

مریض هـا در ایـن بخـش راضـی بودنـد. پرسـتاران بـا روی بـاز 

مشـغول کار بودنـد و پزشـکان هـم فعـال بودند. همـه بیماران 

تعیین تکلیف شده بودند و همه موارد پاراکلینیکی، آندوسکوپی 

و ...انجام شـده بود.

دکتـر علـی پـور پـس از بازدید ای سـی یـو و اورژانـس زایمان 

از حضـور دسـتیاران و تعیین تکلیفی بیماران اظهار خرسـندی 

کـرد و گفـت: باوجود تعـداد بالای مریض در ایـن بخش همگی 

تعییـن تکلیف شـده بودند و مریض ترخیصـی زیاد بود. رزیدنت 

اطفـال هـم نـوزادان را ویزیـت می کـرد. در کل اورژانس زایمان 

خوب و پرسـتاران پاسـخگو بودند.

وی در خصوص ای سی یو اورژانس افزود: در این بخش ۱0 بیمار 

بستری بودند که به راحتی قابل ترخیص نبودند اما به آنها رسیدگی 

خوبی شده بود. مریض ها از خود اورژانس به ای سی یو اورژانس آمده 

بودند که این برای ما مهم است که مریض از جای دیگر مراجعه نکند 

و ای سی یو اورژانس تکمیل نشود که این کاملًا رعایت شده بود.

Á  کهبود تخت و پرستار، مشکل عهدم در
بیهارستان امام

معـاون درمـان دانشـگاه در خصـوص اولویت های رسـیدگی در 

بیمارسـتان امـام گفت: مشـکل عمـده کمبود تخت اسـت البته 

نسـبت بـه مراجعیـن بالایـی کـه داریـم. بیمارسـتان نزدیک به 

۱۲00 تخـت دارد. تخـت ویـژه هـم داریـم، منتهـی بیمـاران 

ارجاعـی چـه از بیمارسـتان های اطـراف چـه از شهرسـتان ها 

بسـیار زیاد اسـت.

وی در رابطـه بـا کادر پرسـتاری افـزود: در رابطـه با تعداد پرسـتار 

کمبودهایی در سـطح اسـتان اسـت ولی خیلی بهتر از قبل شـده 

اسـت. اگـر بتوانیم نیروی پرسـتاری کافی فراهم کنیم بسـیاری از 

مشـکلات حل می شـود.

وی در رابطه با ویژگی حائز اهمیت بیمارستان امام گفت: این مرکز را به 

دلیل تخصص و فوق تخصص های موجود می شناسند که واقعاً تمامی 
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خدمات تخصصی و فوق تخصصی موردنیاز پزشکی در بیمارستان امام 

ارائه می شود و علت ارجاع بالا هم همین دلیل است.

Á بازدید نوروزی از بیهارستان پوست رازی
رازی  بیمارستان  به  زاده  پور و دکتر قیوم  ادامه دکتر علی  در 

مراجعه و از درمانگاه ها، تریاژ، پذیرش و اورژانس بازدید کردند. 

در این بازدید مرادی مدیر بیمارستان، نوائی سوپروایزر بالینی، 

نقیان حراست و... همراهی کردند.

دکتر علی پور در رابطه با وضعیت بیمارستان رازی و بار مراجعات 

بالا گفت: به لطف خدا امسال در بیمارستان رازی برنامه ریزی 

بهتری شد، سال پیش ازدحام بسیار بالابود. امسال تعداد رزیدنت ها 

بیشتر بود و در هر سطح رزیدنتی برای هرروز یک نفر اضافه شده 

است. اتندها هم حضور داشتند. بیمارستان رازی کار اورژانسی 

خیلی کم دارد ولی مریض های الکتیو در تعطیلات نوروز مراجعه 

بالایی دارند به طوری که یک روز که سقف پذیرش را برداشتند 

تا ۵00 نفر مراجعه داشتند. معمولًا روزانه حداقل ۲00 مریض 

جدا از مریض های اورژانسی ویزیت می شوند.

وی خاطر نشان کرد: دو استاد پوست به همراه رزیدنت ها مشغول 

ایشان تشکر می کنم. تعداد مریض ها زیاد  از  فعالیت بودند که 

است به امید خدا بتوانیم سال بعد برنامه ریزی دیگری کنیم که 

ازدحام از این سطح هم کمتر شود.

وی افزود: در رازی بیماران فقط از معطلی ناراحت اند ولی عموماً 

کارهای درمان و پاسخگویی خیلی عالی انجام می شود. در بخش های 

بستری نیز چند بیمار بستری هستند که اوضاع خوبی دارند.

وی یکی از راهکارهای کم شـدن این ازدحام را تکمیل سـاختمان 

جدیـد نیمـه کاره رازی دانسـت و گفـت: بـه امیـد خـدا فعالیـت 

سـاختمانی ایـن پروژه از سـر گرفته شـده اسـت؛ کـه بـا راه اندازی 

این سـاختمان و تعداد کافی پرسـنل مشـکلات حل می شود. رازی 

خوشـبختانه کمبود پرسـنل ندارد هیئت علمی به تعداد کافی دارد 

و جـز بیمارسـتان هایی اسـت کـه پزشـک درمانی به تعـداد خوبی 

وجـود دارد. در ایـن مرکـز در روزهای غیر تعطیل هم به طور مرتب 

کلینیک صبـح و بعدازظهر دایر اسـت.

Á  بازدیدهای نوروزی و گردش در تهام بخش های
اداری و غیر اداری

دکتر علی پور در خصوص بازدیدهای هیئت رئیسه در ایام نوروز 

گفت: با توجه به جلساتی که در این رابطه با هیئت رئیسه داشتیم 

برآوردی که شد،  با  نظرخواهی کردیم  بیمارستان ها  از خود  و 
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همه دوست داشتند که این روند و بازدیدها ادامه پیدا کند و 

جمع بندی نظرات این بود که اثر مثبت در خود بیمارستان دارد. 

خود هیئت رئیسه هم دوست دارند در تعطیلات عید در جریان کار 

قرار بگیرند در غیر این ایام هم بالاخره هر هفته یک بیمارستان 

بازدید می شود. برای من به عنوان معاون درمان خیلی خوب است 

چون برای تصویب مواردی در هیئت رئیسه، اطلاعات کافی در همه 

بیمارستان ها دارم و از کم و کیف قضایا باخبر هستم. همچنین 

در این بازدیدها برای سال آینده برنامه ریزی خواهیم داشت تا به 

سمت کادر اداری هم برویم و در همه بخش ها گردش داشته باشیم.

Á  بازدید معاون درمان دانشگام از بیهارستان های
شریعتى و سینا

در دهمین روز سال نو از بیمارستان های شریعتی و سینا بازدید 

و ضمـن عیـادت از بیمـاران نحوه خدمت رسـانی بـه بیماران در 

ایام نوروز در این بیمارسـتان ها ارزیابی شـد.

در ادامه بازدیدهای نوروزی سال ۹۵ از بیمارستان های تابعه دانشگاه، 

در دهمین روز از فروردین دکتر صدف علی پور معاون درمان دانشگاه 

به همراه دکتر محمدرضا قیوم زاده پزشک مقیم ستاد هدایت از 

بیمارستان های شریعتی و سینا دیدن و ضمن گفت وگو با مسئولان 

بیمارستان و کارکنان کادر درمان از نزدیک بر نحوه خدمت رسانی 

نظارت کردند و به گفت وگو و عیادت از بیماران پرداختند.

ایـن بازدیـد ابتدا از بیمارسـتان شـریعتی آغاز شـد و از بخش های 

اورژانس و آی سـی یو داخلی دیدن شـد و سـپس معاون درمان به 

اتـاق عمل بیمارسـتان رفت. دکتر محمدرضا جعفـری مدیر درمان 

و مسـئول فنی بیمارسـتان و دکتر علی کریمی سوپروایزر کشیک، 

معاون درمان دانشگاه و پزشک مقیم ستاد هدایت را همراهی کرد.

بازدید دوم از اورژانس و بخش آی سی یو و اتاق عمل های بیمارستان 

سینا بود که دکتر حسین کرمان پور مسئول فنی بیمارستان و سوریا 

بابایی مترون بیمارستان دکتر علی پور و دکتر قیوم زاده را همراهی کردند.

رضایت بخش  را  بیمارستان  دو  از  بازدید  پور  علی  دکتر صدف 

خواند و گفت: عمدتاً هدف از بازدیدهای نوروزی عید دیدنی و 

دیدن همکاران، تبریک سال نو و خسته نباشید به ایشان است 

و اینکه بگوییم ما هم کنار آن ها هستیم تا ان شاءالله پاسخگوی 

بیماران در ایام تعطیلات باشیم.

دکتــر علــی پــور گفــت: اثــرات بازدیدهــا را بایــد از کارکنــان 

پرســید و در مورد کل بازدیدها در رده های مســئولان )ریاســت 

و مدیریــت( و پرســنلی بــرآوردی داشــتیم تــا بدانیــم بازخــورد 

ــه  ــر ک ــا خی ــم ی ــه بدهی ــه اســت و ادام ــا چگون ــن بازدیده ای
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نتیجــه مثبــت بــود و بنــا شــد کــه بازدیدهــا ادامــه پیــدا کنــد 

و ان شــاءالله کــه مؤثــر باشــد.

پزشـک مقیم سـتاد هدایت نیز بازدیدها را انگیزه ای برای کارکنان 

دانسـت و افـزود: کارکنـان در بازدیدهـا حـس می کنند مسـئولان 

کنارشـان هسـتند و موجب افزایـش دلگرمی و ایجـاد انگیزه برای 

کارکنان می شـود.

معاون درمان و پزشک مقیم ستاد هدایت به اتاق عمل های هر 

دو بیمارستان سر زد و از نزدیک با همکاران اتاق عمل گفت وگو 

کرد. در اتاق عمل های هر دو بیمارستان پزشکان حضور داشتند 

و عمل ها در حال انجام بود. بخش های گوارش، غدد و آی سی 

یو داخلی هم بیماران زیادی داشتند.

دکتر علی پور گفت: بیماران از نحوه خدمت رسانی بسیار راضی 

بودند و این رضایت نکته بسیار مثبتی است.

دکتر صدف علی پور در ادامه گفت: خیلی وقت ها تشکر از همکاران 

روابط عمومی در صحبت هایمان جا می ماند، اگر بازدیدها بازخوردی 

دارد و دیده می شود به خاطر زحمات همکاران روابط عمومی است، 

من خودم هرروز اخبار سایت را می خوانم و عکس ها را مشاهده می کنم 

علیرغم اینکه از پزشکان ستاد هدایت گزارش ها را دریافت می کنم. از 

زحمات دکتر پارسا پور و همکاران روابط عمومی و همکاران بیمارستان ها 

که در تلاش پیوسته و مداوم هستند تشکر می کنم.

دکتـر قیـوم زاده نیـز در پایـان از زحمات کارکنانی کـه در ایام 

تعطیـلات در محـل کار حضـور داشـتند و از تفریـح و خانـواده 

دور بودنـد تشـکر کرد و خسـته نباشـید گفت.

Á  بازدید نوروزی از بیهارستان های تخصصى
و 1وق تخصصى 1ارابى و امیراعلم

 دکتر مسعود یونسیان معاون پژوهشی دانشگاه و دکتر چراغ 

بهار ۹۵  از  روز  یازدهمین  در  هدایت  ستاد  مقیم  پزشک  زاده 

از  هدایت  ستاد  مقیم  پزشک  ادامه  در  و  فارابی  بیمارستان  از 

بیمارستان امیراعلم بازدید کردند.

معاون  یونسیان  دکتر مسعود  نوروزی  بازدیدهای  راستای  در 

پژوهشی دانشگاه به همراه دکتر چراغ زاده پزشک مقیم ستاد 

هدایت صبح روز چهارشنبه ۱۱ فروردین ۹۵ از بیمارستان فارابی 

و در ادامه پزشک مقیم ستاد هدایت از بیمارستان امیراعلم دیدن 

کردند و از نزدیک در جریان خدمت رسانی به بیماران قرار گرفتند.

نخستین بازدید از بیمارستان فارابی انجام شد. برخلاف روزهای 

عادی بیمارستان فارابی در ایام نوروز از مراجعه کم تری برخوردار 

بود. بیمارستان فارابی باوجود بیش از 800 پرسنل درمانی و اداری 
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و بالغ بر ۱8 درمانگاه تخصصی و فوق تخصصی یکی از بزرگ ترین 

و مجهزترین و قدیمی ترین بیمارستان چشم کشور در منطقه 

۱۱ شهرداری تهران است.

در این بازدید ۲ ساعته علیاری مدیر بیمارستان، دکتر مقیمی 

مدیر  پیران  اورژانس،  اتند  آموزشی، دکتر سلیمانی  معاون 

کشیک، حاتمی و شاملو سوپروایزر، باقری مسئول رسیدگی به 

شکایات، رضانژاد مسئول حراست و عقیلی مسئول خدمات و... 

تیم بازدیدکننده را همراهی کردند.

تیم بازدیدکننده از بخش های مختلف اورژانس، تریاژ، درمانگاه ها، 

اتـاق احیـاء قلبی ریـوی، اتاق عمل جراحی، بخش های بسـتری 

اورژانـس زنـان و مـردان، پاویون پزشـکان مقیـم و ... نظارت به 

عمـل آوردنـد و با گفتگـو با بیماران و مشـاهده پرونده ایشـان، 

نحوه خدمت رسـانی بـه بیماران را مورد بررسـی قرار دادند.

دکتر یونسیان با تشریح شرایط خوب بیمارستان فارابی در گفتگو 

انجام  که  بازدیدی  در  داشت:  اظهار  دانشگاه  عمومی  روابط  با 

شد، مورد خاصی مشاهده نشد و بیمارستان از شرایط مطلوبی 

برخوردار بود. البته پرسنل بیمارستان خود اظهار داشتند که با 

مراجعه پایین بیماران در ایام تعطیل، بهترین زمان ارزیابی آخر 

اسفندماه است که اوج پذیرش بیماران است.

دکتر یونسیان در این بازدید به عیادت چند بیمار رفت و با گفتگویی 

که با یکی از قدیمی ترین بیماران بستری داشت، از رضایت بیمار و 

وضعیت خوب رسیدگی و همکاری پرستاران ابراز خرسندی و تشکر کرد.

معاون پژوهشی دانشگاه از سیستم نوبت دهی و پذیرش که شبیه 

سیستم نوبت دهی بانک ها است ابراز خوشحالی کرد، چراکه یکی 

از نگرانی ها و دغدغه بیمار در اورژانس، ویزیت به موقع و عادلانه 

است؛ که با این سیستم نوبت دهی رعایت شده است و بیمار زمان 

انتظار و ویزیت را به خوبی می داند.

وی در رابطـه بـا سیسـتم نوبت دهـی آنلایـن بیمارسـتان که از 

سـاعت ۱۲ شـب ثبت نـام بیمـاران صـورت می گیرد نیـز گفت: 

پذیـرش بیمـاران به صورت حضوری در طـی روز و هم به صورت 

آنلاین از ۱۲ شب صورت می گیرد و بیماران می توانند به صورت 

آنلایـن بـرای روز بعـد نوبت ویزیـت دریافت کننـد. وی مراجعه 

بیش از ظرفیت بیمارسـتان را مسـتلزم برنامه ریزی و گسـترش 

درمانگاه های بیمارسـتان دانست.

Á  خاطرم معاون پژوهشى دانشگام از بازدیدهای
نوروزی

معاون پژوهشی دانشگاه از خاطرات بازدید ایام نوروزی گفت: یکی 
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از خاطراتم به بیمارستان امیراعلم مربوط می شود که سال گذشته 

در ایام نوروز داشتیم. بازدید بیمارستان بسیار رضایت بخش بود، 

سراغ هر بیماری که می رفتیم بسیار از خدمات پرسنل تقدیر و 

تشکر می کرد. من هم پس از صحبت با تعدادی بیمار در حال 

خروج از در بودم که یکی از بیماران با صدای بلند خواستار صحبت 

با من شد. من هم سریعاً برای رسیدگی به بالینش رفتم. بیمار که 

از ارامنه بود گفت: من هم حرف دارم. بعد از مکثی طولانی که 

فکر می کردم شدیداً شاکی است گفت: من حدود دو هفته است 

که بستری هستم. می خواستم از همه تشکر کنم، من که ارمنی 

و هم دین و هم مسلک شما نیستم این قدر با من خوب برخورد 

کردند که نمی خواهم اینجا را ترک کنم. مهربانی و برخورد مناسب 

کادر این بیمارستان من را از رفتن به منزل منصرف می کند.

درهرصورت سـال گذشـته با رضایت بالایی که امیراعلم داشـت 

نتوانسـتیم حتی یک موردبررسـی پیدا کنیم.

توضیح اینکه دومین بازدید از بیمارستان تخصصی گوش و حلق 

مدیر  زراعتکار  بازدید  این  در  گرفت.  امیراعلم صورت  بینی  و 

بیمارستان، یزدانی معاون مدیر، رنجبران مدیر پرستاری، جازاری 

سوپروایزر آموزشی و... تیم بازدیدکننده را همراهی کردند.

Á  بازدید نوروزی معاون دانشجویى 1رهنگى
از بیهارستان های روزبه و ضیاییان

در روزهای پایانی تعطیلات نوروزی، دکتر محقق معاون دانشجویی 

فرهنگی دانشگاه از بیمارستان های روزبه و ضیاییان بازدید کرد.

در راستای بازدیدهای نوروزی هیئت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی 

پنج شنبه ۱۲  روز  تابعه صبح  دولتی  بیمارستان های  از  تهران 

فروردین ۱۳۹۵ دکتر محقق معاون دانشجویی فرهنگی دانشگاه به 

همراه دکتر گنجعلی خان از پزشکان ستاد هدایت، بیمارستان های 

روزبه و ضیاییان را مورد بازدید قراردادند.

دکتر محقق در حاشیه این بازدید گفت: بازدیدهای نوروزی در 

انجام می گیرد و  بازدیدهای سرزده هیئت رئیسه دانشگاه  ادامه 

حضور اعضای هیئت رئیسه دانشگاه در ساعات مختلف چه در ایام 

غیر تعطیل و چه در هنگام تعطیلات، موجب اشراف مسئولین 

تابعه به مردم  دانشگاه بر همه خدماتی می گردد که در مراکز 

ارائه می شود و این از مهم ترین اهداف است.

وی در خصـوص بازدیـد از بیمارسـتان روزبـه گفـت: بـه دلیـل 

اسـتقبال کـم بیمارسـتان های خصوصی در حوزه روان پزشـکی، 

شـاهد افزایـش مراجعیـن به ایـن بیمارسـتان هسـتیم و تقریباً 
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۲00 تخت بیمارستان روزبه همیشه پر است.

معاون دانشجویی همچنین از حضور فعال متخصصین در بخش های 

مختلف بیمارستان ضیاییان تقدیر کرد و افزود: خوشبختانه کارکنان هم 

با علاقه در بخش های مختلف مشغول خدمت رسانی به مردم هستند.

توضیـح ایـن کـه در بیمارسـتان روزبـه بـه همـراه سـوپروایزر 

بیمارسـتان از اورژانـس و بخش هـای بسـتری مـردان و زنـان 

بازدید شـد؛ و در بیمارسـتان ضیاییان با همراهی معاون درمان 

و سـوپروایزر بیمارسـتان از اورژانـس، ICU و اورژانـس زنـان و 

زایمـان بازدید شـد.

Á  بازدید نوروزی معاون غذا و داروی دانشگام 
از بیهارستان های بهرامى و آرش

در آخرین روز از تعطیلات نوروزی دکتر حاجی محمودی معاون 

غذا و داروی دانشگاه از بیمارستان های بهرامی و آرش بازدید کرد.

در راسـتای بازدیدهای نوروزی هیئت رئیسـه دانشگاه روز جمعه 

۱۳ فروردیـن ۱۳۹۵ دکتر حاجی محمودی معاون غذا و داروی 

و عضو هیئت رئیسـه دانشـگاه به همراه دکتر پارسـا از پزشـکان 

سـتاد هدایت، بیمارسـتان های فـوق تخصصی کـودکان بهرامی 

و جامـع زنان آرش را مـورد بازدید قراردادند.

دکتـر حاجـی محمـودی در حاشـیه ایـن بازدیـد گفـت: هدف 

از بازدیدهـای نـوروزی هیئت رئیسـه دانشـگاه از مراکـز تبریک 

سـال نـو و خـدا قـوت گفتن بـه همکاران اسـت و خوشـبختانه 

هـر دو بیمارسـتان در آخریـن روز تعطیلات کامـلًا فعال بودند.

وی از وضعیـت بیمارسـتان بهرامـی و آرش ابـراز رضایت کرد و 

افـزود: ایـن دو بیمارسـتان مرکز تخصصـی اطفال هسـتند و از 

آنجـا کـه کـودکان بـه مراقبت بیشـتری نیـاز دارنـد و از طرفی 

نگرانـی خانواده هـا بیشـتر اسـت ولـی شـکر خـدا پزشـکان و 

کارکنـان با علاقه مشـغول فعالیت هسـتند و همراهـان بیماران 

نیـز از نحـوه ارائـه خدمات راضی هسـتند.

در ادامــه دکتــر پارســا بــا مناســب خوانــدن وضعیــت هــر دو 

بیمارســتان گفــت: تنهــا در یــک مــورد علی رغــم رعایــت نکات 

درمانــی و ویزیــت هــر روزه بیمــار، متأســفانه بــه جهــت ایــن 

کــه پزشــک معالــج توضیحــات لازم در خصــوص بیمــاری را به 

همــراه بیمــار نــداده بــود کمــی احســاس نارضایتــی بــه وجــود 

آمــده بــود کــه در همیــن بازدیــد مســئله بررســی و حــل شــد.

بیمارستان  دو  هر  بازدید سوپروایزرهای  این  در  اینکه  توضیح 

معاون غذا و دارو را همراهی کردند و از اورژانس و بخش های 

ویژه هر دو بیمارستان بازدید شد. 

دیدار نوروزی ۹۵ در هوای مطبوع بهاری با حضور وزیر بهداشت برگزار شد

صبح بهاران و دیدار یاران


